
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 23. september 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 206 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra May-Britt Kattrup (LA). 

 

Spørgsmål nr. 206:  

Kan ministeren, i lyset af foromtalen af TV2-dokumentaren "Patienten der fik 

nok" oplyse, om ministeriet har haft kendskab til problemet med patienter, der 

er i konsultation på gange og i det offentlige rum, og i givet fald hvor længe? 

 

Svar: 

Det er min opfattelse, at fortroligheden mellem lægen og patienten er af afgørende 

betydning for patientens tillid til sundhedsvæsenet og til de enkelte sundhedsperso-

ner. Det er derfor helt centralt, at vi værner om denne fortrolighed. Uanset overbe-

lægning er det derfor min opfattelse, at det er uacceptabelt, hvis konsultationer og 

andre dybt fortrolige samtaler afholdes, hvor uvedkommende kan overhøre samta-

len.  

 

Jeg vil gerne understrege, at det er regionerne, der som driftsansvarlige myndighe-

der, skal sikre de fornødne fysiske rammer på sygehusene. Jeg har derfor en klar for-

ventning om, at regionerne og de enkelte sygehuse ikke afholder konsultationer i 

uvedkommendes påhør. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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